

# UNIMA ONTARIO SECTION 2025:

Announcing SpringWorks ~ PuppetWorks! 2025 Season!

**Join SpringWorks~PuppetWorks! in Stratford, Ontario, Canada, as we embark on an exciting new year!!**

On Saturday March 22nd at 10:30am join us at Stratford City Hall Auditorium for Adam Francis Proulx's Off-Broadway Tour of "*Emilio's A Million Chameleons*" Music, magic, amazement...And puppets of course! This bit of VAUDEVILLIAN delight is for all members of the family and invites everyone to let their inner sparkle shine.



SpringWorks~PuppetWorks! will be conducting our first creation workshop for a giant, all-seasons parade puppet! The *Giant Parade Puppet Creation Workshop* will offer artists & students the opportunity to learn valuable building & animation skills, strengthening Stratford as a locale for professional puppetry arts training.

Partnering with the Stratford Film Festival, we will screen the powerful documentary *Iniskim: Return of the Buffalo*, a film that uses puppetry to explore Indigenous ways of knowing and the story of the Buffalo's return to the steppes of the Canadian Rockies as part of our 2025 Fall Season.

Summertime brings the return of our flagship offering, *World in a Weekend: International Puppet Festival*, from July 31 - August 4, in Stratford, Ontario. Join us for our fourth annual iteration of this festival as we celebrate the magic of puppetry!

More Information to come at: [www.springworksfestival.ca](http://www.springworksfestival.ca)

---

## Puppet Festival Mississauga 2025 - Crane Creations Theatre Company - Mississauga, Ontario

Experience Puppetry from around the world this March!

**From March 12 - 16 2025**, get ready for a week-long celebration of puppetry at **Puppet Festival Mississauga**. Featuring puppet shows from around the world and across Canada, don't miss out on this spectacular event.

Festival Highlights:

- Thai Puppet Show – Puppet Festival Mississauga proudly welcomes the internationally renowned Joe Louis Theatre from Bangkok, Thailand, making their Canadian debut
- Giraffe – A breathtakingly beautiful puppet show from Greece
- The Clover Patch – A brand-new Canadian work by Ontario puppeteer Taylor Tofflemire
- Cuckoo – A whimsical tale of a giant cuckoo clock that springs to life
- Puppet Slam 2025 - Get whacky at Puppet Slam 2025!



For the full lineup, visit: [cranecreations.ca/puppet-festival-mississauga-2025-event-program](https://cranecreations.ca/puppet-festival-mississauga-2025-event-program)

Learn more about the festival:

<https://cranecreations.ca/puppet-festival-mississauga-an-annual-march-break-event/>

---

## DiSCoVeR Presentation Series in Waterloo Region, Ontario - Cosmic Fishing Theatre

Let's build a community of imagination!

March 23-28 & April 17-20, 2025

Cosmic Fishing Theatre is gearing up to celebrate their 10-year anniversary by bringing professional theatre and performance, filled with puppetry and object theatre, to the Waterloo Region, for young and very young audiences and their caregivers to enjoy – together.

This is a new series for the region, where children ages 0-8 and their favourite adults will become its first explorers, and be



immersed in contemporary performances, workshops, and interactive activities.

DiSCoVeR is helping bring back *Tricoter* and *Tricoter (Bébé)* by Foolish Operations from Vancouver to Ontario this March 27 and 28. It will be a sweet celebration of World Puppetry Day, World Theatre Day for Children and Young People and World Theatre Day, in the most playful way - with babies and tots. Then, over the Easter long weekend, DiSCoVeR will welcome A Carousel Players Production *Pop!Pop!* from the Niagara Region. It is a show that explores a puppetry world set within a coral reef and interacts with preschool and kindergarten aged children. The same weekend of fun will share the stage with Puppets and Shadows Theatre, and a storytelling performance titled, *Choose Your Own Puppet Adventure*, that will immerse children in SK-Grade 2 and older, in the beauty and possibilities of shadow puppetry.

Together we are growing intercultural and intergenerational audiences. To learn more about Cosmic Fishing Theatre and DiSCoVeR, please visit: <https://www.cosmicfishing.ca/discover-presentation-series>

---

## Fresh Ideas in Puppetry PUPPETMONGERS

Get your fresh baked puppets here!

This annual mini-conference-and-festival showcases artists taking new and ground-breaking directions in puppetry. It is an event for exciting innovations and explorations, presentations and performances, demonstrations and discussions. A

stimulating event for everyone interested in current developments in puppetry.



Fresh Ideas 2025 will take place May 30th online, and June 1st at a location TBD

Both are afternoon programs that start at 1:30

We invite pitches for short presentations online and in-person at this event.

The proposal deadline is March 24th.

Details and tickets in the New Year 2025

Fresh Ideas in Puppetry is officially accredited by UNIMA Canada, and supported by our wonderful donors, and funders: the Ontario Arts Council and the Toronto Arts Council.

<https://puppetmongers.com/fresh-ideas-in-puppetry/>

---

## Ontario Puppetry Association (OPA)

For more information, visit: <https://ontariopuppetryassociation.com/>

# UNIMA ONTARIO SECTION 2025: French Translation (using google translate)

Annonce de SpringWorks ~ PuppetWorks! Saison 2025!

**Rejoignez SpringWorks~PuppetWorks ! à Stratford, Ontario, Canada, alors que nous entamons une nouvelle année passionnante !!**

Le samedi 22 mars à 10h30, rejoignez-nous à l'auditorium de l'hôtel de ville de Stratford pour la tournée Off-Broadway d'Adam Francis Proulx de “**Emilio's A Million Chameleons**”. Musique, magie, émerveillement... Et marionnettes bien sûr ! Ce petit délice VAUDEVILLIAN s'adresse à tous les membres de la famille et invite chacun à laisser briller son éclat intérieur.



SpringWorks~PuppetWorks! animera notre premier atelier de création d'une marionnette géante de défilé toutes saisons ! **L'atelier de création de marionnettes géantes** offrira aux artistes et aux étudiants l'opportunité d'acquérir de précieuses compétences en construction et en animation, renforçant ainsi Stratford en tant que lieu de formation professionnelle en arts de la marionnette.

En partenariat avec le Festival du film de Stratford, nous projetterons le puissant documentaire Iniskim : Le retour du buffle, un film qui utilise les marionnettes pour explorer les modes de connaissance autochtones et l'histoire du retour du buffle dans les steppes des Rocheuses canadiennes dans le cadre de notre saison d'automne 2025.

L'été marque le retour de notre offre phare, *World in a Weekend: International Puppet Festival*, du 31 juillet au 4 août, à Stratford, en Ontario. Rejoignez-nous pour notre quatrième édition annuelle de ce festival alors que nous célébrons la magie des marionnettes!

Plus d'informations à venir sur: [www.springworksfestival.ca](http://www.springworksfestival.ca)

---

## Puppet Festival Mississauga 2025 - Crane Creations Theatre Company - Mississauga, Ontario

Découvrez les marionnettes du monde entier en mars !

**Du 12 au 16 mars 2025**, préparez-vous pour une semaine de célébration des marionnettes à **Puppet Festival Mississauga**. Présentant des spectacles de marionnettes du monde entier et de partout au Canada, ne manquez pas cet événement spectaculaire.

Temps forts du festival:

- Thai Puppet Show – Puppet Festival Mississauga accueille fièrement le Joe Louis Theatre de Bangkok, en Thaïlande, de renommée internationale, qui fait ses débuts au Canada
- Girafe – Un spectacle de marionnettes à couper le souffle venu de Grèce
- The Clover Patch – Une toute nouvelle œuvre canadienne du marionnettiste ontarien Taylor Tofflemire
- Cuckoo – L'histoire fantaisiste d'une horloge à coucou géante qui prend vie
- Puppet Slam 2025 - Devenez déjanté au Puppet Slam 2025 !



Pour la programmation complète, visitez: [cranecreations.ca/puppet-festival-mississauga-2025-event-program](https://cranecreations.ca/puppet-festival-mississauga-2025-event-program)

En savoir plus sur le festival: <https://cranecreations.ca/puppet-festival-mississauga-an-annual-march-break-event/>

---

## DiSCoVeR Presentation Series in Waterloo Region, Ontario - Cosmic Fishing Theatre

Construisons une communauté d'imagination !

23-28 mars et 17-20 avril 2025

Le Cosmic Fishing Theatre se prépare à célébrer son 10<sup>e</sup> anniversaire en proposant du théâtre et des performances professionnels, remplis de théâtre de marionnettes et d'objets, dans la région de Waterloo, pour que les jeunes et très jeunes publics et leurs soignants puissent en profiter – ensemble.

Il s'agit d'une nouvelle série pour la région, où les enfants âgés de 0 à 8 ans et leurs adultes préférés deviendront ses premiers explorateurs et seront immergés dans des spectacles contemporains, des ateliers et des activités interactives.



DiSCoVeR aide à ramener **Tricoter et Tricoter (Bébé)** de Foolish Operations de Vancouver en Ontario les 27 et 28 mars. Ce sera une douce célébration de la Journée mondiale de la marionnette, de la Journée mondiale du théâtre pour les enfants et les jeunes et de la Journée mondiale du théâtre, de la manière la plus ludique - avec les bébés et les tout-petits. Ensuite, pendant le long week-end de Pâques, DiSCoVeR accueillera A Carousel Players Production **Pop!Pop!** de la région de Niagara. Il s'agit d'un spectacle qui explore un monde de marionnettes se déroulant dans un récif de corail et interagit avec des enfants d'âge préscolaire et préscolaire. Le même week-end de divertissement partagera la scène avec le théâtre de marionnettes et d'ombres, ainsi qu'un spectacle de contes intitulé Choisissez votre propre aventure de marionnettes, qui plongera les enfants de la 2e année de SK et des plus âgés dans la beauté et les possibilités du théâtre d'ombres.

Ensemble, nous développons des publics interculturels et intergénérationnels. Pour en savoir plus sur Cosmic Fishing Theatre et DiSCoVeR, veuillez visiter: <https://www.cosmicfishing.ca/discover-presentation-series>

---

## Fresh Ideas in Puppetry PUPPETMONGERS

Procurez-vous vos marionnettes fraîchement sorties du four ici !

Cette mini-conférence et festival annuel présente des artistes qui empruntent des orientations nouvelles et révolutionnaires dans le domaine des marionnettes. C'est un événement pour des innovations et des explorations passionnantes, des présentations et des performances, des démonstrations et des discussions. Un événement stimulant pour tous ceux qui s'intéressent aux développements actuels de la marionnette.



Fresh Ideas 2025 aura lieu le 30 mai en ligne et le 1er juin dans un lieu à déterminer

Les deux sont des programmes de l'après-midi qui commencent à 13h30.

Nous invitons des pitches pour de courtes présentations en ligne et en personne lors de cet événement.

La date limite des propositions est le 24 mars.

Détails et billets pour la nouvelle année 2025

Fresh Ideas in Puppetry est officiellement accrédité par UNIMA Canada et soutenu par nos

merveilleux donateurs et bailleurs de fonds : le Conseil des arts de l'Ontario et le Conseil des arts de Toronto.

<https://puppetmongers.com/fresh-ideas-in-puppetry/>

---

## Ontario Puppetry Association (OPA)

For more information, visit: <https://ontariopuppetryassociation.com/>